
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 31. januar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

355 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 355:  

”Har ministeren været i dialog med Ansvarlig Ungdom om unges alkoholkultur, og 

hvad er der i givet fald kommet ud af denne dialog?” 

 

Svar: 

Fredag den 25. februar afholdt jeg et stormøde om børn og unges alkohol, hvor bl.a. 

Danske Gymnasieelevers Sammenslutning, Erhvervsskolernes Elevorganisation samt 

Landssammenslutning af Handelsskoleelever, som er medlemmer af Ansvarlig Ung-

dom, deltog. Det er jeg glad for. 

 

Det er vigtigt for mig, at få inddraget de unge i drøftelserne om alkoholkulturen, og 

jeg synes, at det var nogle rigtig interessant input de kom med. Jeg er meget enig i, at 

regler og forbud fra Christiansborg ikke kan stå alene. Det kræver bestemt også en ny 

kultur på bl.a. ungdomsuddannelserne, og at man på de enkelte skoler tør tage et op-

gør med alkoholen. Det skal være muligt at leve et aktivt og socialt ungdomsliv uden 

druk.  

 

Jeg tager bestemt organisationernes input – sammen med de andre forslag og idéer 

der blev præsenteret på mødet – med mig i det videre arbejde med det her vigtige 

emne. 
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